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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis přípojek - kanalizace: spol. AQ – tel. 416 831 304 (p. Nováková),  víkendy - 

tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 6/2024 vydáno 26. 6. 2024 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: B. Tobiášková 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. července 2024. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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Fotografie novoveské návsi z r. 1944 

 

Vybíráme z kronik: Pamětní kniha obce Vepřku 

Místní „Sportovní klub“ získal nájmem nové hřiště v katastru obce Ouholic. 

Zprávu o jeho otvírání přejímám z časopisu ŘIP č. 32. 

SK Vepřek otevíral 5. 8. 1934 nové hřiště. 

Této slavnosti propůjčila protektorát zastupitelstva obcí Vepřku a Ouholic.     

Když průvod, v němž zastoupen byl Sbor dobr. Hasičů ze St. Ouholic, sportovci               

a velmi početné obecenstvo, dospěl na hřiště, uvítal jej starosta obce Ouholice     

p. V. Urban štkpt.v.v. V závěru své řeči provolal zdar naší svobodné republice      

a jejímu představiteli T. G. Masarykovi a vyzval ku vzdání holdu státní vlajce, 

která vztyčena za zvuků národní hymny.             

Pak sehrány dva předzápasy: Staří pání SK Spomyšl – Staří páni SK Vepřek 1:2   

a SK Spomyšl 1b – SK Vepřek 2:0. Po krátké přestávce nastupuje k hlavnímu 

zápasu proti 1a mužstvu domácího klubu host jistě na venkově vzácný – Viktoria 

Žižkov II. profi. Hosty pozdravil starosta obce Vepřku. Za Viktorii Žižkov 

poděkoval sekretář a mužstva si vyměnila vlajky. V tomto utkání předvedena 

živá, pěkná hra bez tvrdosti, která dokazovala, že i fotbal může býti sportem 

ušlechtilým. jistě mu z přítomných získala dosti nových přátel.                     

Prohra 3:1 je pro SK Vepřek jistě úspěchem. Nechť kráčí k dalším úspěchům!  

Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor (v původním znění) 
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V pondělí 19. června 2024 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém 

pravidelném zasedání v počtu 8 členů. Přítomni byli: L. Jansa, Ing. R. Hakrová, 

Ing. B. Tobiášková, M. Srncová, M. Exner, Ing. A. Titěra, Ing. P. Štorek a Ing. arch 

M. Hujer. Omluvena byla Ing. M. Knížková. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné:  

 Projednalo zprávu o hospodaření obce za 4/2024, schválilo rozpočtové opatření 

č. 5/2024 a vzalo na vědomí zprávy kulturního a finančního výboru.  

 Projednalo dokument týkající se hlukových limitů požadovaných obcí                   

u liniových dopravních staveb. 

 Projednalo stanovisko obce k záměru výstavby obchvatu obce Nová Ves. 

 Projednalo cenovou nabídku Ing. Víta Dudy na studii parkovacích stání v části 

Vepřek a přesunu zastávky autobusu. 

 Projednalo nabídku společnosti ForteNet s.r.o. na vybudování optické sítě       

pro část Staré Ouholice. 

 Projednalo dotazník od Správy železnic ohledně majetkoprávního vypořádání 

pozemků potřebných pro stavbu VRT. 

V diskuzi se dále mimo jiné probíralo:  

 zřízení obecní policie,  

 zájem provozovatele z Kralup zřídit mobilní kavárnu na parkovišti v Nových 

Ouholicích, 

 změny v jízdních řádech IDSK od 12/24 – bude zastupitelům i veřejnosti zasláno 

k připomínkám, 

 schůzku vedení obce s pracovníky mateřské školy a rodiči dětí. 

Příští zasedání zastupitelstva se bude konat ve středu 11. září od 17:30. 

Zapsala Bohdana Tobiášková. Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové 

Vsi: www.nova-ves.cz v záložce Samospráva / zápisy ze zasedání zastupitelstva. 

 

Občané částí Nová Ves a Vepřek dostali vyúčtování stočného během června       

na své mailové adresy – zkontrolujte příp. i spam, pokud jste nedostali. 

Nové Ouholice dostanou vyúčtování během července.  

http://www.nova-ves.cz/
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   1. 4. 2024 30. 4. 2024 

BÚ Česká spořitelna I 2 619 765,77 Kč 1 443 220,67 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 714 345,91 Kč 275 445,91 Kč 

BÚ ČNB                                              10 397 689,04 Kč 11 339 166,64 Kč 

Pokladna 65 287,00 Kč 51 466,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  13 797 087,72 Kč 13 109 299,22 Kč 

   
Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 70 578,00 Kč 19. 4. 2024 

Dotace Myslivecké sdruž. Diana 50 000,00 Kč 29. 4. 2024 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Příspěvek na dopravu 73 824,00 Kč  3. 4. 2024 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 65 000,00 Kč  3. 4. 2024 

Rekonstrukce bistro Nová Ves 70  000,00 Kč  8. 4. 2024 

Záloha na daň z příjmů 34 623,00 Kč  9. 4. 2024 

Zdravotní pojištění 43 125,00 Kč  9. 4. 2024 

Sociální pojištění 95 402,00 Kč  9. 4. 2024 

Mzda 36 874,00 Kč  9. 4. 2024 

Plat 41 201,00 Kč 9. 4. 2024 

Zákonná měsíční odměna (plat) 34 699,00 Kč  9. 4. 2024 

Zákonná měsíční odměna (plat) 58 365,00 Kč  9. 4. 2024 

Svoz velkoobjemového odpadu 32 782,29 Kč 11. 4. 2024 

Svoz tříděného odpadu 3/2024 126 970,87 Kč  11. 4. 2024 

Svoz komunál. odpadu 3/2024 55 554,37 Kč 11. 4. 2024 

Svoz nebezpečného odpadu 50 334,00 Kč 11. 4. 2024 

ČOV – rozbor odpadních vod 32 327,57 Kč 12. 4. 2024 

Kácení stromů 52 998,00 Kč 15. 4. 2024 

ČOV Nová Ves – provoz 70 451,34 Kč 16. 4. 2024 

Údržba travnatých ploch 36 300,00 Kč 16. 4. 2024 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 4. 2024 

Energie 385 500, 00 Kč 26. 4. 2024 

Rekonstrukce bistro Nová Ves 188 000,00 Kč 29. 4. 2024 

Splátka úroků z úvěru – kanaliz. 33 132,01 Kč 30. 4. 2024 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 16 500 032,00 Kč 
 

Připravila R. Hakrová, místostarostka 
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JAK DOPADLY VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU 

V minulém čísle jsem vás vyzýval k účasti         

ve volbách do Evropského parlamentu                     

a prolomení tradičně nízké volební účasti. 

Velmi oceňuji, že jsme se ukázali jako 

mimořádně zodpovědná obec: účast byla 

rekordních 43,99 %. V tom jsme strčili             

do kapsy všechny okolní obce i republikovou 

účast (ta byla 36,45 %). Samozřejmě to nebyl 

žádný závod, ale i tak mě to těší. 

Moc tedy děkuji všem, co k volbám dorazili. 

Děkuji také všem, kdo se na nich v našich 

obcích podílel, ať už organizačně, nebo 

v komisích.  

Letos nás ještě na podzim čekají volby krajské, 

kde doufám opět ukážeme, že nám na správě 

věcí veřejných záleží.  

Přikládám kompletní statistiku toho, jak se        

u nás v obci volilo. 

ZE ZASTUPITELSTVA 

Na posledním zasedání zastupitelstva se řešily 

dva celkem zásadně provázané body. 

Ten první bod byl schválení hlukových limitů 

požadovaných obcí u liniových staveb. I když to zní komplikovaně, tak je to 

vlastně jednoduché. Jelikož se k nám stát nechová fér a upravuje hlukové limity, 

jak se mu to hodí, rozhodli jsme se jako obec masivně zatížená hlukem 

požadovat po investorech, kteří tu chtějí umisťovat dopravní stavby, vlastní 

hlukové limity. 

Ty jsme si pochopitelně „nevycucali“ z prstu, ale trváme na limitech 

doporučených WHO, tedy Světovou zdravotnickou organizací. Ty jsou 

pochopitelně mnohem přísnější než ty, které si naše vláda „učesala“ k obrazu 

svému a dávají přednost lidskému zdraví. To je rozhodně cesta, které se chceme 

držet. 



 7 

Sepsali jsme také všechny historické resty, které vůči našim obyvatelům ŘSD 

nebo Správa železnic má. To jsou zejména chybějící nebo nedostatečné 

protihlukové stěny nebo například negativní vliv dálničního mostu                   

na odtokové poměry při povodních. Obec bude požadovat jeho předělání, 

případně financování protipovodňových opatření pro naše území.  

Všechny tyto výše uvedené podmínky a závazky budeme jako obec tvrdě 

vyžadovat po investorech.  

Má to totiž návaznost na bod druhý – obchvat Nové Vsi. Byla nám předložena 

projektová dokumentace obchvatu k vyjádření. A světe div se – dle platných 

hlukových limitů stavba nevyžaduje žádnou ochranu před hlukem. To je             

u stavby, do které řada z nás vkládala naděje na hlukové „odclonění“ obce od 

dálnice D8, poměrně zásadní problém. Dle dokumentace totiž není možné 

posuzovat hluk z dálnice společně s tím z obchvatu. Což zní dost alibisticky, 

protože my všichni ten hluk budeme vnímat dohromady jako jeden enormní. 

Považoval jsem proto projednání tohoto bodu na zastupitelstvu za nutné, 

protože obchvat v této podobě je za mě naprosto nepřijatelný. Budeme jako 

obec trvat na doplnění hlukové studie o synergické posouzení hluku 

z obchvatu s hlukem z dálnice a požadovat odpovídající ochranu před hlukem. 

V tom nám dala za pravdu i Krajská hygienická stanice. I v tomto případě 

budeme trvat na hlukových limitech WHO (viz. přiložená tabulka). 

 Limit pro den  Limit pro noc  

Silniční doprava 

 dálnice, silnice I., II., III. třídy a účelové 

komunikace 

53 dB 45 dB 

Železniční doprava 

 konvenční a vysokorychlostní tratě 

 tramvaje 

54 dB 44 dB 

Letecká doprava 45 dB 40 dB 

Uvedené požadované dB jsou bez možnosti použití korekce pro nejistotu a odrazové korekce 

OBECNÍ POLICIE 

Rád bych tu oficiálně oznámil jednu novinku. Shodli jsme se zastupiteli,              

že bychom u nás v obci rádi zřídili obecní policii.  

S tou myšlenkou jsem si pohrával už dlouho. V současné době využíváme služeb 

Městské policie Veltrusy, která tu ovšem bohužel může být jen pár hodin týdně. 
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To se často ukazuje jako nedostatečné, ať už v rámci rozlehlosti našeho katastru 

nebo velkého dopravního zatížení naší obce. 

Prochází nám tu mimořádně frekventovaná silnice II/608, kam se dlouhodobě 

nedaří umístit radar do Nové Vsi, chráněna je jen část Nových Ouholic. Příjmy 

z něho navíc nemá obec, ale město Kralupy. Řidiči tu skutečně rychlost 

nedodržují a někteří si tu dělají, co chtějí.  

Očekávaný hlavní zdroj příjmů na provoz obecní policie je tedy jasný – pokuty 

vybrané na této komunikaci. Ze začátku by byl 1 strážník, který nastaví její 

fungování a bude také dohlížet na náš rozsáhlý katastr. Vzhledem k nárůstu 

krádeží v poslední době se určitě nudit nebude a práce bude mít víc než dost.  

Myslím, že si tu všichni zasloužíme cítit bezpečněji. Určitě Vás budu o dalších 

krocích ve zpravodaji informovat. 

PONIČENÉ PARKOVIŠTĚ V OUHOLICÍCH  

V průběhu června nás také nemile překvapilo poničené parkoviště v Nových 

Ouholicích. Otáčel se tam kamion a udělal díru v asfaltu. Protože škoda nebude 

malá, byla nahlášena policii a budeme to řešit jako reklamaci, případně přes 

pojišťovnu. Viník od nehody ujel. Dávali jsme výzvu na sociální sítě, ozvalo se pár 

lidí, kteří to viděli, ale SPZ si nikdo z nich nepoznamenal. 

 

Požádali jsme o prověření záznamů z radaru, pokud to ale někdo z vás viděl       

a má SPZ, tak se mi prosím ozvěte. Nehoda se stala 20. 6. někdy odpoledne. 

Myslím, že jedno otočení kamionu by měl asfalt zvládnout, na druhou stranu 

nikdo nevíme, zda neměl poškozené kolo nebo nebyl přetížený. V rámci 

pasportu dopravních opatření tam bude také instalována značka zákazu vjezdu 

pro nákladní automobily na parkoviště. Zakázat vjezd kamionům do celých 

Ouholic nám bohužel neprošlo. 
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PARKOVÁNÍ U ZMRZLINY 

Když už jsem zmiňoval bezpečnost, chtěl bych touto cestou požádat všechny, 

kteří míří autem ke stále oblíbenějšímu stánku se zmrzlinou, aby s nimi parkovali 

výhradně u obchodu a nechávali volný průjezd těm, kteří jedou ve směru          

na náves nebo naopak. Auta bohužel často stojí, kde se dá, a brání v rozhledu    

do křižovatky. Vzniká sice projekt nového parkoviště, kde už budou tyto plochy 

jasně dané, do té doby to musíme nějak v bezpečí přežít. Děkuji všem                  

za pochopení. 

ZMĚNY V JÍZDNÍCH ŘÁDECH OD 1. 12. 2024 

Jako obec jsme obdrželi od IDSK informaci, že od 1. 12. 2024 dojde k zásadním 

změnám v jízdních řádech autobusů. Pro naše obce to znamená zejména změny 

v obslužnosti Vepřku a Starých Ouholic.  

Změny jsou především v linkách 646 a 466. V plánu je také změna názvu 

zastávky Nová Ves, rozcestí na Nová Ves, u dálnice a její přebudování                  

na centrální přestupní uzel. Bude z toho důvodu rozšířena.  

Vzhledem k tomu, že se jedná o podstatné změny v jízdních řádech, IDSK 

vytvořilo stránku, kde je možné se na změny linek podívat a do srpna dávat 

připomínky přímo jim. Jedná se o stránku: www.autobusy2024.idsk.cz. 

Připomínky je možné zasílat na idsk@idsk.cz a info@pid.cz, mě prosím pro 

přehled o požadavcích do kopie lukas.jansa@nova-ves.cz. 

PROSBA ZÁVĚREM 

V poslední době se na nás také obrací řada spoluobčanů, kterým vadí hluk          

ze sekaček a dalších strojů o víkendech, a hlavně v neděli. Jistě víte, že tento 

„zákaz“ u nás není stanoven žádnou vyhláškou. Vždy se jednalo hlavně o apel    

ze strany obce na obyčejnou mezilidskou ohleduplnost.  

Rád bych tedy touto cestou tento závazek a prosbu připomněl a všechny 

požádal o nedělní „klid zbraní“, respektive všech hlučných sekaček a strojů,    

ať jsou neděle opravdu dnem klidu. Předem děkuji všem, kteří tuto prosbu 

vyslyší. 

Není v tom žádná ambice někoho omezovat, spíš jen apel na to, nedělat naši 

masivně hlukem zatíženou obec ještě hlučnější. 

Závěrem bych vám všem chtěl popřát krásné léto, ať už ho budete trávit někde 

na cestách nebo tady u nás, protože tady je stejně nejlíp  

Lukáš Jansa, starosta  

http://www.autobusy2024.idsk.cz/
mailto:idsk@idsk.cz
mailto:info@pid.cz
mailto:lukas.jansa@nova-ves.cz
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Do našeho kolektivu rádi přivítáme novou posilu na pozici servírka/číšník. 

Pracovní doba: Pátek 15:30 – 22:00, sobota 11:00 – 22:00, neděle 11:00 – 16:00. 

Ozvěte se na email: info@pizzapodripem.cz. 

V celé Praze i Středočeském kraji bude od 29. června 2024 sjednocen charakter 

všech autobusových a trolejbusových zastávek PID. Pro výstup v každé zastávce 

bude potřeba stisknout dostatečně včas tlačítko ve voze. Pro nástup postačí 

stát na zastávce tak, aby byl cestující viděn řidičem. Mávat již není potřeba.  

Výhodou nového systému je zrychlení cestování, vyšší pravděpodobnost 

eliminace nebo snížení případného zpoždění, plynulejší jízda odstraněním 

zbytečného brždění a rozjezdů, i lepší tepelná pohoda ve vozidle, protože v zimě 

se zbytečně nevyvětrá teplo a v létě bude účinněji fungovat klimatizace. 

Výhodou je také zpřehlednění pravidel pro jednotlivé zastávky – cestující už 

nebude muset zkoumat, jestli daná zastávka na znamení je nebo není. Zlepší se 

také ekonomika provozu a budeme šetrnější vůči životnímu prostředí, protože 

právě při rozjezdech vzniká nejvíce emisí i hluku a autobus má také nejvyšší 

okamžitou spotřebu paliva. 

 „ Jde o trend, který už je leckde zaveden řadu let. 

Bohužel, panovaly různé varianty režimů 

jednotlivých zastávek. Ve Středočeském kraji i v 

Praze tedy celý systém sjednotíme. Už nyní autobusy 

zastavovaly na znamení asi na polovině území a 

systém se velmi osvědčil. Co se týče ostatních krajů, 

pak toto funguje celoplošně v krajích Ústeckém a 

Libereckém, přičemž nemáme informace, že by zde vznikaly problémy,“ říká 

Petr Borecký, radní Středočeského kraje pro oblast veřejné dopravy. 
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Co musí lidé udělat pro zastavení vozidla 

Pro cestující bude tato změna znamenat jediné – ve voze bude potřeba 

stisknout tlačítko v dostatečném předstihu před zastávkou tak, aby řidič včas 

věděl, že má zastavit a samotné zastavení proběhlo bezpečně a plynule. Při 

čekání na zastávce nemusí cestující pro zastavení udělat vůbec nic - stačí stát 

tak, aby byl řidičem viděn, mávat už nemusí.  

Lidé se nemusejí obávat, že v autobusu nestihnou dát včas znamení. V každém 

autobusu jsou tlačítka rovnoměrně rozmístěna po celém voze a jsou dostupná 

téměř z každého sedadla, přičemž pro zastavení lze použít jak červená tlačítka 

STOP, tak i žlutá tlačítka na dveřích nebo v jejich blízkosti. Také není třeba se 

obávat, že budou autobusy lidem ujíždět. Řidiči budou mít i nadále povinnost 

počkat v zastávce do času přesného odjezdu, pokud přijedou dříve, než říká 

jízdní řád. 

Jak se budou hlásit zastávky 

Ve vozidlech bude od července upraven způsob hlášení zastávek. Místo „příští 

zastávka je na znamení“ uslyší cestující upozornění „pro výstup stiskněte 

tlačítko“.   

(Zpracovala B. Tobiášková, inform. výbor) 
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Aktivní spolkový život jsme udržovali i v uplynulém období mezi členskými 
schůzkami. Největší podařenou akcí byl poznávací autobusový zájezd na zámek 
Stekník s následnou prohlídkou Žatce.  

 
Krom vlastního poznání a zážitků nás potěšil i zájem sousedů o zájezd – plný 

autobus je toho dokladem. 

 
Několik z nás se zúčastnilo i Noci kostelů v našem kostelíku.   Rodinný den 

jsme vedle pasivní účasti podpořili dobrotami upečenými našich šikovnými 
členkami.   

Členskou schůzku jsme zahájili smutně – symbolickým rozloučením se s naší 

dlouholetou členkou Soňou Saibicovou ze Starých Ouholic. V dalším jsme             

si doladili termíny plánovaných akcí a dohodli se, že kromě návštěvy 
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reprezentačních prostor Hlavního nádraží v Praze další aktivity v letních měsících 

nebudeme iniciovat. Značnou část schůzky jsme věnovali řešení paměťových 

cvičení a také poznání současných trendů konzervace potravin.  

 
Rodinný den  

Vyzpovídali jsme též pana starostu. Ptali jsme se na výsledky voleb v obci. 

Nezapomněli jsme ani na naše oslavenkyně. Tu nejstarší 85letou Martu 

Klepetkovou jsme s kyticí a přáním následně navštívili u ní doma.  

Akce na následující období:   

- 18. 7. výlet Praha - Hl. nádraží reprezentační prostory  

- 5. 9. členská schůzka 

- 11. 9. poznávací zájezd do Ploskovic a Litoměřic  

Předseda Spolku Bruno Vognič  

 

Od září budou pokračovat kroužky pro děti: 

 Kreativní klubík Lvíček – středa         

od 15:30 – pro děti cca 4 - 10 let 

 Angličtina – termín bude oznámený 

na začátku září 

 Tanečky - termín bude oznámený      

na začátku září 

Lektorky kroužků přejí pěkné prázdniny! 
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TJ Sokol Nová Ves - TJ Sokol Sazená 4:0 (1:0) 

Po debaklu v Nelahozevsi nás čekal domácí zápas s TJ Sokol Sazená. Tradiční derby 

přilákalo do ochozů diváky z obou táborů. 

Na hřišti byla citelná naše převaha, ale nebyli jsme schopni ji přetavit v branky. 

Poločas jsme vyhráli hubeným rozdílem 1:0 po brance Jirky Vokouna. Od soupeře 

jsme nedostali nic zadarmo. 

Naštěstí jsme ve druhém poločase střeleckou nemohoucnost protrhli a třemi 

brankami jsme si pojistili vítězství. 

Mohli jsme zvítězit ještě větším rozdílem, ale výsledek 4:0 byl pro nás uspokojivý. 

Branky: Vokoun 2x, Jandus, Karhan 

TJ Sokol Dřínov - TJ Sokol Nová Ves 6:3 (4:1) 

K předposlednímu zápasu ve Dřínově jsme odjížděli s přesným počtem hráčů do hry 

(neměli jsme nikoho na střídání), ale nic jsme předem nevzdávali. 

Bohužel se nám nevydařil vstup do utkání a ve 4. minutě jsme prohrávali. Naštěstí 

Petr Jansa hned po rozehrání krásnou umístěnou střelou k levé tyči vyrovnal a mohl 

se hrát pohledný fotbal. Bohužel nás sráží vlastní chyby, po kterých inkasujeme laciné 

branky. Nejinak tomu bylo i v Dřínově, kde se tak stalo do konce prvního poločasu 

ještě 3x. 

O poločasové přestávce jsme si v kabině nějaké věci vysvětlili, řekli jsme si, že není 

všechno ztraceno, a že zabojujeme. Naše snaha vyústila v pokutový kop, který po 

faulu na svou osobu proměnil Yevhenii Hychka. Pak jsme v 59. minutě bohužel zase 

inkasovali branku, ale hned v 60. minutě zase snížil Oleksandr Ivanov. Snažili jsme se 

ještě výsledek korigovat, možná jsme měli ve 2. poločase i víc ze hry, ale v 90. Minutě 

přišel pečetící úder z kopaček domácích a ze Dřínova jsme odjížděli s prohrou. 

Branky: Jansa, Hychka, Ivanov 

TJ Sokol Jeviněves - TJ Sokol Nová Ves 5:1 (2:0) 

Poslední zápas sezóny 2023/2024 jsme odehráli na hřišti sousední Jeviněvsi. 

Už bylo vidět, že chceme mít nevydařenou sezónu za sebou. I v tomto zápase              

se naplno projevovaly naše celoroční problémy s útočnou fází a s nemohoucností             

v koncovce. 

V prvním poločase jsme neproměnili vyložené šance a prohráli jsme ho 2:0. 

Krátce po poločase sice snížil Petr Jansa, ale soupeř přidal v závěru další 3 branky         

a další ‘bůr’ (5 branek v naší síti) byl na světě. 

Branka: Petr Jansa 
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Na tuto sezónu asi chceme rychle zapomenout. Skončili jsme na nelichotivém          

12. místě s celkovým skóre 59:89. Z celkových 22 zápasů v sezóně jsme pouhých         

7 vyhráli, 2 skončily remízou a 13x jsme prohráli. 

Čeká nás léto, kdy máme v plánu zapracovat na lehké obměně týmu, snad se nám 

podaří sehnat nějaké posily a příští sezóna nás bude více bavit. 

Na konci července (27. 7.) nás čeká tradiční akce - memoriál fotbalových osobností,      

v srpnu by měla proběhnout výroční schůze a budeme se připravovat na novou 

sezónu, která by měla začít ve druhé polovině srpna. 

 

Jsme rádi, že se nám schází na trénincích fotbalové přípravky hodně zájemců. Máme 

ambici pokračovat i po prázdninách. Samozřejmě bude záležet na zájmu mládežníků, 

protože do toho budeme muset více šlápnout, aby to dávalo nějaký smysl. 

Petr Barnat, sekretář klubu 

ŘOPÍK SAZENÁ - pevnostní 
muzeum - návštěvnické dny 2024 

29. červen 2024 10 – 17 hodin otevřen objekt Váha 

28. září 2024 10 – 17 hodin otevřen objekt Váha 

28. říjen 2024 10 – 16 hodin otevřeny objekty Váha i Mlýn 

14. prosinec 2024 10 – 14 hodin otevřen objekt Váha 
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NOC KOSTELŮ * VEPŘEK 
Zhruba 45 návštěvníků si našlo v pátek 7. června v podvečer cestu na kopeček 

nad Vepřkem do kostela Narození Panny Marie a zvoničky. Už poněkolikáté se 

náš kostel zapojil do akce Noc kostelů a i tentokrát to bylo moc příjemné. 

Na příchozí čekala už venku výstava historických obrázků z naší obce. V 18:30 

rozezněl pan Uher zvony zvonice, prohlídku těchto zrenovovaných kousků           

si nenechala ujít většina návštěvníků, ovšem za cenu vystoupání po starých 

strmých schodech.  

 
V 19 hodin nás svým neuvěřitelným hlasem potěšila slečna Veronika Langrová, 

pásmo písní některé z nás dojalo k slzám. 

Dveře kostela byly otevřené do 21 hodin a těšíme se, že se opět otevřou při této 

příležitosti i příští rok.    

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
 

RODINNÝ DEN  
Letošní rodinný den jsme pojali 

v indiánském duchu – část dětí i dospělých dorazila v kostýmech nebo s doplňky, 

hry měly také indiánskou tématiku. Atmosféra celého odpoledne byla hravá, 

počasí se povedlo na jedničku, nechybělo občerstvení, kdy obzvláště vychlazené 

limo a pivo přišlo k duhu.  
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Program zahájil ve 14 hodin pan starosta. Po něm patřil prostor mažoretkám     

ze Straškova, členkami jsou i naše místní děvčátka. Vystoupení byla krásná, 

provázená vřelým potleskem. 

 

Poté ovládly plochu slečny z JS Harley Forever ze Starých Ouholic, které se věnují 

celkem novému koníčku – hobby horsingu, který si získává čím dál větší oblibu. 

Možnost si ho vyzkoušet využilo plno dětí. 

 

Až z jižních Čech za námi přijel David s indiánským bubnováním – k půjčení 

nabídl 40 bubnů dětem a dospělým, kteří podle jeho instrukcí vyloudili 

neuvěřitelné zvuky.  
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V 15 hodin se rozběhly dětské soutěže s 8 disciplínami jako skákání v pytli, 

výroba placek, hod tomahawkem na bizona, plížení atd. Děti sbíraly samolepky 

na papírová peříčka, za to si pak mohly vybrat některou z odměn v našem 

obchůdku.  

Nechyběl ani tradiční fotbalový turnájek, tentokrát se podařilo dát dohromady 

dva týmy hráčů všeho věku.  

  

Osvěžující byla vodní klouzačka, pro 

menší děti byly k dispozici dva skákací 

hrady a nerf střelnice, pro ty starší 

pak airsoftová střelnice. 

Doufáme, že si všichni odpoledne 

skvěle užili a už se těšíme na Loučení 

s prázdninami, které nás na 

fotbalovém hřišti čeká na konci 

srpna. 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 

DOŽÍNKY VE MLÝNĚ 
Mnozí z Vás jistě pamatují vyhlášené Dožínky na zámku Veltrusy. Ty bohužel 

před pár lety skončily a to nás milovníky podobných akcí dost mrzelo. Rozhodli 

jsme se tedy na tuto akci navázat u nás v obci, a to v areálu Satranova mlýna                

na Vepřku, který si o podobnou akci přímo říká.  

Budeme se na Vás tedy těšit v sobotu 27. července ve 14 hodin v dožínkovém 

průvodu, který bude začínat u kostela. Ve mlýně pak bude pestrý program, který 

si blíže připravíme v příštím vydání zpravodaje. 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
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16. MIŘEJOVICKÉ PŮLENÍ          
v sobotu 3. srpna  

V sobotu 3. srpna se již pošestnácté postaví na start Miřejovického půlmaratonu 

na hřišti v Miřejovicích běžečtí nadšenci z nejbližšího i vzdálenějšího okolí. Závod 

je to již tradiční a proto se celý průběh nebude nijak významně odlišovat              

od předchozích let.  

Hlavním závodem je běh na 21,0975 km. Běžet mohou jednotlivci ženy                   

i muži od 18 let, ale již potřetí i štafety. Štafety musí být smíšené a jsou 

dvoučlenné. Po celé trati je zajištěno občerstvení a podle počasí i osvěžení.  

Velkou novinkou pro letošní rok, kterou jistě uvítají běžci se stejným nadšením 

jako my pořadatelé, budou čipy na měření časů běžcům v hlavním závodě. 

Doufáme, že se tím urychlí a zpřesní zpracování a vyhodnocování výsledků         

ke spokojenosti všech zúčastněných. 

 
A kdo si netroufá na  půlmaraton ani štafetu, může se proběhnout k Miřejovické 

elektrárně a zpět v rámci nesoutěžního IVAR CS lidového běhu v délce cca 2 km. 

Nedílnou a velice oblíbenou částí této akce je slosování ankety o nejhezčí 

Miřejovické půlky, kde mohou běžci, ale i diváci získat některou z více či méně 

hodnotných cen. Závěr odpoledne je pak věnovaný divácky velmi atraktivnímu 

Pivnímu půlmaratonu.  

Po celý den pak bude k dispozici občerstvení a dětem malý skákací hrad                 

i oblíbená malířská soutěž. 

Za MK Miřejovice z. s. všechny zve Dana Burianová 
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PENC FRANTIŠEK – VÍC NEŽ 
MÍSTNÍ KAPELNÍK 

Před padesáti či sto lety se žádná 

významnější událost na venkově neobešla bez 

kapely. Masopusty, máje, dožínky, poutě               

a posvícení, svatby či pohřby, odvody nebo 

spolkové slavnosti, rozmanité bály a tancovačky 

– při všem musela účinkovat pořádná muzika. 

Nejinak tomu bylo v Sazené.  

Kapelníkem, který ve zdejší krajině nejvíc proslul, byl František Penc. 

Narodil se roku 1869 ve Vepřku v početné rodině polního hlídače. Když se oženil, 

bydlil František Penc v Nových Ouholicích, později ve Velvarech a ve stáří opět 

v Nových Ouholicích. Z prvého manželství měl dva syny, z nichž jednoho si vzal 

na vychování bezdětný strýc. Rovněž druhá Pencova žena, s níž už neměl dětí, 

brzy zemřela. Osobně nebyl tedy příliš šťasten, avšak veškeré svoje úsilí 

soustředil k hudbě, jejíž základy získal od venkovských kantorů. 

 Je možno konstatovat, že jako venkovský kapelník a skladatel dosáhl Penc 

mimořádné úrovně i proslulosti. Byl jedním z mála, které lze řadit např. vedle 

Františka Kmocha – a kteří se skutečně zasloužili o lidovou hudbu. Ve Velvarech 

založil známý dechový orchestr, hrával na varhany ve Vepřku a na Chržíně           

– a nakonec sestavil vynikající dechovou kapelu v Nových Ouholicích. A zejména 

zde provozoval svoje známé hudební vydavatelství „Podřipský Odeon“, v němž 

publikoval stovky vlastních skladeb. Jsou hrány, opisovány, předtiskovány            

a upravovány dodnes. 

Na sklonku života Penc rád rybařil anebo se procházel podél Vltavy             

či Bakovského potoka. Tak ho pamatuje ještě i leckdo v Sazené, i když do života 

několika generací se zapsal především jako jadrný venkovský muzikant                  

a kapelník. (Sazenským kapelníkem místního významu býval Václav Votava, 

Pencův žák.)  

Zemřel dne 20. května 1938 a byl pochován na hřbitově ve Vepřku.  

(Doslovný – neupravovaný přepis z publikace Ing. Otakara Špecingera „Sazená“ 

1980). K vlastnímu dílu snad někdy později.   

Bruno Vognič, kronikář 
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POVODEŇ V ČERVNU 2013 
 Bude hůř! Takhle negativně se jmenoval článek ze 4. června 2013, který 

jsem později našla na internetu. A pokračoval: Známý vědec Cílek předvídá ještě 

mnohem silnější povodeň: „Spíš bych ale řešil otázku, jak často se tahle 

záležitost může vracet. Podle mého názoru každých několik let. Ale tohle 

skutečně velká povodeň určitě ještě není.“ 

 Tak potopa světa biblických rozměrů to asi ještě opravdu nebyla. Ani ta 

letošní 2013, ani ta v roce 2002. A další přijde kdy? Za měsíc? Za deset let? Nebo 

se toho už třeba nedožiji, že se z Řípu stane český Ararat (protože jedině 

vyhlášený český kutil je schopen vystavět z palet archu Noemovu). Potopa světa 

se zatím nekonala, u nás na vsi jsme to všichni přežili, vlaštovky krmí mladé, 

vytopené domy našich bezprostředních sousedů se čistí, větrají, vysušují               

a nezbývá než jim držet palce.  

 Jen to kolem dokola tak trochu smrdí… Půda je i přes tropická vedra 

minulého týdne stále nasáklá vodou, ještě nevyschly všechny laguny v okolí. 

Ušpiněný Bakovský potok se z rozkročeného vodního obra, snažícího se násilně 

dostat do lůna rozběsněné krasavice Vltavy jako její poslední nápadník na levém 

břehu, už opět proměnil v líně se vlekoucí a páchnoucí malou stoku. Rackové        

i labutě už posbírali úrodu ryb, které se k jejich překvapení objevily na bahnitých 

polích. Koncem prvního červnového týdne nám opět zafungovaly informační 

kanály, protože šikovní dráteníci pustili elektřinu. Jakž takž jsem se zorientovala 

v tom, oč jsem přišla, když jsem byla pár dnů odkázána jen na chrchlající 

tranzistorák (který jsme díkybohu zapomněli vyhodit), zapojila lednici                   

a asistovala při odklízení pytlů, které nám sloužily jako protipovodňová zábrana. 

Pak honem na veterinu s naším panem kocourem, protože které jiné zvíře si umí 

vymyslet poprat se se sousedním kocourem těsně před povodněmi a z té rvačky 

si přinést absces, když ví, že přijdou povodně a my budeme ze všech stran 

zavření vodou a na lodičku ani jeho ani mně nikdo nedostane. Dobře to dopadlo, 

jeden rychlý řez a hned se mu ulevilo natolik, že vyřvával výhrůžky vedlejšímu 

kocourovi celou cestu domů.  

 Dneska jsem se dozvěděla, že v naší obci byla vyplavena pětina domů           

a z pěti jejích částí zaplaveny čtyři, které byly navíc odříznuty od okolního světa 

a bez elektrického proudu. Je zničena většina silnic, které jsou na katastru          

10 km2 plochy naší obce zcela nezbytné. Minimálně proto, aby se dostaly děti    



 23 

do školy a většina lidí do práce, o obyčejném nákupu potravin či třeba návštěvě 

vepřeckého hřbitova ani nemluvím. Do 

dnešního dne se likvidují obrovské 

škody, které tady Vltava napáchala.  

 Vltava… ta za to přece nemůže, 

mohou za to jen a jen lidská 

rozhodnutí a především pak lidské 

chyby. Prokousala jsem se desítkam 

článků hydrometeorologických 

odborníků na internetu a musím dát za 

pravdu jen jedinému názoru: ano, 

v letech, kdy se stavěly vltavské 

přehrady, neměl nikdo sebemenší 

tušení, že v letech 2002 a 2013 přijdou 

povodně takového rozsahu. A nezbývá 

než doufat, že se to vládci vltavské 

kaskády naučili u těchto dvou povodní, 

snad to budou umět lépe, až přijdou další povodně a s každou další opět lépe      

a lépe. A nám pak nezbývá nic jiného než doufat, že také příště se na nás 

zvědavá (většinou milá) řeka Vltava přijde podívat jen k vratům, kde se na 

kratičkou chvíli zastaví, aby se pak opět líně vracela do svého koryta.  

 Do svého koryta… ona se vlastně při každé povodni vrací do svého koryta, 

do toho koryta, ve kterém tekla statisíce let, vždycky kolem ostrohu, na kterém 

je naše ves. V korytě relativně rovném. V korytě, které nepřehrazuje žádná 

vymyšlenost, kterou jí do cesty po stovky let zpátky staví člověk. Ať je to před   

11 lety opravená protržená dálnice D8, která letos odolala (protože s tím bylo 

při oné opravě počítáno, ovšem o to více vody se rozlilo v ouholických 

lagunách), ať je to hrabětem Chotkem kdysi vymyšlený veltruský ostrov a jemu 

přizpůsobené nové koryto, ať to jsou všechny ty jednotlivé, ale ve své síle            

a početnosti rozhodující stromy, které jsme v okolí vykáceli.  

Naše ves tady byla už v neolitu a už v té době jsme potřebovali kmeny okolních 

stromů na svá stavení. Ještě relativně nedávno se tady tyčily obrovské plochy 

chmelnic. Sice jsme na ně také potřebovali dřevo ze stromů, ale zase skvěle 

zadržovaly vodu. Dnes jsou tyto plochy necíleně osévány plodinami, které vodu 

nezadrží.  
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 Pro další zamyšlení dovolte ocitovat opět pana Cílka: „...pokud jsou deště 

průměrné a průtoky také průměrné a voda vystoupala takhle moc, tak to 

znamená, že jsou ucpaná koryta. Může to být důsledkem toho, že po povodních 

v roce 2002 nedošlo na většině míst k prohrábnutí koryt." Ano, o zanesení 

koryta naší Vltavy všichni víme. Pamatuji si pár let zpátky, kdy se pod veltruským 

mostem baletním krokem pohybovaly malinkaté bagry a přesouvaly obrovské 

hromady zeminy. Přišlo mi to šíleně necílené, ať se na mně kdo chce zlobí. 

Přesouvám složitě hromady zeminy o pár desítek metrů dál, odkud mi je opět 

ubírá a dál do koryta odnáší stříbropěnná Vltava. Když v ní přibude trochu 

(opravdu jen trochu) vody, ostrov zmizí a koukají z něj jen jakési podivné 

hromádky, které tam zanechal bagrista, protože už mu padla a šel konečně na 

pivo. Ty hromádky si poodnese opět naše řeka a přidá si k tomu stranou 

poházené ztrouchnivělé kmeny, které chtěl někdo možná někdy uklidit, až bude 

čas, až se mu bude chtít, až nebude taková zima, nebo takové horko… Jak často, 

vy – bezprostřední obyvatelé břehů Vltavy – vidíte ten bagr, který těží 

štěrkopísek? Jak často vidíte remorkér, který by ten vytěžený materiál odvážel 

z dosahu naší řeky? Kolik z nás okřiklo „turistu“ z kempu ve veltruské oboře, 

když se hodiny bavil tím, že do řeky házel láhve od piva, pak od šampáňa, vína, 

pak kameny, pak kusy pařezů, pak už všechno, co mu přišlo do ruky?  

 

 Turista. Vlastně správně opravdu ten člověk v úvozovkách – „turista“ jen 

takzvaný. Když jsem občas kontrolovala pohledem z okna, kam až sahá přespříliš 
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rozpažená náruč Vltavy, to když už začala ustupovat a místní supertajná stezka, 

jediná, kterou se při větší dávce šikovnosti dařilo projít skoro suchou nohou se 

bohužel prolákla, začaly se na naší jezerní návsi objevovat cizí obličeje. Vždy 

znovu a znovu mně překvapovalo, že někdo může provozovat povodňovou 

turistiku. Že má někdo žaludek na to jít se dívat na neštěstí svých bližních, vzít si 

k tomu superdrahý foťák a fotit a fotit a fotit, i když už třeba ani nebylo co. Když 

pohlédnete ven a tam uvidíte vystajlovaného metrosexuála, který voní 

značkovým parfémem i přes zavřené okno a na hlavě má určitě drahou                 

a značkovou cyklistickou čepičku (ve které vypadá jak málo napnutý 

prezervativ), v ruce přehazuje zářící značkovou helmu a super značkový foťák 

(protože každou tu věc drží v ruce poprvé) a sklouzáváte pohledem níž a níž přes 

značkový superobleček (všechno to bylo sladěno do nejrůznějších odstínů 

fialové) a superupnuté značkové cyklistické kalhoty (nebojte se, už nebudu 

pokračovat) a vidíte, jak se ten chudák povodňový tůůrista zamotal                    

do odloženého značkového kola rovněž fialové barvy, nezbývá vám nic jiného, 

než od toho okna rychle vypadnout a doufat, že vám jen vrozené klášterní 

vychování nedovolí jít mu vynadat do … třeba vystajlovaných prezervativů.  

Následuje celá rodinka tůůristů – pro změnu ve značkových teplácích. Panděratý 

pantáta učí nadějného synka fotit velkou vodu, usilovně a ztěžka se naklání nad 

hladinu, aby mu ukázal super polohu pro super šikmou fotku. Nadějný 

skoropanděratý synek v totožných značkových teplácích se velmi snaží otce 

napodobit. Na příštího hrdinského paparazziho je zaděláno. Maminka zatím 

s dcerkou rozloží na zdi naší předzahrádky čistý ubrousek, z košíku vyjmout čtyři 

překrásně žluté umělohmotné poháry a „táto, nechte toho už, pojďte se napít, 

jedem ať eště stihnem ty Zálezlice, tohle je díra, ty Zálezlice byly síla, o těch 

mluvili přeci na Nově, jak tam byly ty hérečky a mode- mode- jak se to no dyk 

víš!“ Ne že bych uměla odezírat od rtů, ona prostě řvala tak moc, že i přes 

zavřené okno bylo slyšet každé slovo. Popili, posbírali a opatrně do košíku uložili 

ten svůj plast a značkový foťák, prázdnou petku odhodili na trávník naproti          

a zmizeli v honbě za zálezlickou senzací.  

 Ty tři dny, co jsme čekali, kam až vystoupá hladina, kdy se to zlomí a začne 

opět ustupovat, bylo nad námi docela ticho. Občas, ale opravdu jen občas, 

prolétla nad našimi hlavami policejní helikoptéra. V noci to bylo i dobré zjištění, 

pomáhají a chrání, třeba jen tím, že monitorují, co se v našich temných vesnicích 

děje. Pak začala voda konečně opadávat a nebe nad námi se zaplnilo tak,            
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že hrozily srážky letadel s letadýlky menšími a ještě menšími, helikoptér všeho 

druhu i těch malinkatých špionážních dronů, zkrátka co mělo šanci se vznést, 

vzneslo se a fotilo se a fotilo se a fotilo se. Povodňová turistika ze vzduchu. 

Ukazovat vztyčený prst bylo zbytečné, těžko to kdo z nich viděl, ale otravovali 

nás ti bzučící a vrčící čmeláci s fotoaparáty značně. 

 Ještě jedna věc mi utkvěla v hlavě, bohužel opět negativní. Článek Jitky 

Vlkové z deníku Mladá fronta Dnes z 8. června s názvem „Ouholice bojují           

po staletí s povodněmi, přesto se v nich staví nové domy“. Ponechávám v tuto 

chvíli stranou fakt, že tato slečna bez hlubší znalosti problematiky spáchala 

článek na bulvární úrovni a zveřejnila u něj fotografie – ta horní k článku vůbec 

nepatřila a na té druhé byla ta část Starých Ouholic, která je až na samém kraji    

u vody (vlastně stará zástavba). Prakticky nezatopená část nové zástavby 

zveřejněna nebyla. Za to byl článek plný morálního odsouzení lidí, kteří                

si v zátopové oblasti staví své domy. Mně na tom v momentě, kdy se dívám na 

blátem zašpiněné domy svých sousedů, na stále utopené domy svých sousedů 

v lagunách Nových Ouholic a už si jen představuji ty další desítky domů 

v Miřejovicích a Starých Ouholicích, připadal tento článek jako když vám někdo 

zapíchne nůž do čerstvé rány, zapáčí, nasype tam hrst soli a kroutí a kroutí           

a kroutí…  

 V situaci, kdy se po obci 

teprve začíná rozvážet tolik 

potřebná sanitární technika, kdy 

si mezi sebou vyměňujeme 

informace co se zatopenými 

kontaminovanými věcmi, jak 

vyhnat to bahno, jak vyčistit 

vyplavené studny, jak se zbavit 

těch desítek starostí. O pár hodin 

dál v situaci, kdy nás telefonicky 

atakují kamarádi, rodina, i třeba jenom vzdálení známí, s dotazy, jak nám mohou 

pomoci. Když je odrážíte, že se nám osobně nic nestalo, že první potřebné 

sanitární věci už jsou ve Vepřku k dispozici a vymýšlíte, jak by mohli pomoci 

našim vytopeným sousedům. Obvykle ty telefonáty končily slovy: „Tak já pošlu 

deemesku“ či „poslala jsem peníze na Člověka v tísni, tak se to k vám snad 

dostane“ a „kdybych mohl pomoci, dejte vědět“ – v téhle vlně báječné 
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vzedmuté obyčejné lidské solidarity – té solidarity, se kterou třeba lidé v naší 

obci v roce 2009 posílali humanitární pomoc zatopeným Životicím u Nového 

Jičína nebo do Nové Vsi u Chrastavy v roce 2010, v téhle prosté lidské 

sounáležitosti si přečtete článek, kterým se vám hloupý člověk snaží vnutit svou 

podivnou logiku a použije k tomu ten nůž v té posolené ráně.  

 (ne)Milá slečno Vlková, vzkaz od staré čarodějnice, která bydlí u Vltavy      

na prastarém ostrohu plném prastarých kouzel – každému z nás tam nahoře 

někdo dělá čárku. Vám však mínusovou! Přála bych vám, abyste se v situaci 

mých vytopených sousedů v jejich domech ve Vepřku, které jsou samy o sobě 

historickými památkami a stojí tady už několik století (bývalý pivovar a bývalý 

zájezdní hostinec) nebo ve Starých Ouholicích – sama neocitla. Kouzlo těch 

starých domů spočívá právě v tom, že je nedokážete opustit, musíte se o ně 

starat, protože ony to potřebují. Jsou to vyděšené stařenky, které svými 

prastarými okny a opravenými fasádami zírají, co se to kolem nich děje, protože 

takové povodně opravdu celou dobu existence naší zástavby nepamatují (naše 

historická stavení jsou postavena z kamenných kvádrů středověkého hradiště, 

úplně první obyvatelé zdejší vsi pocházejí z doby ještě starší - prokazatelně 

z doby kamenné a odhadem dob ještě starších). Jim podobné jsou domy            

ve Starých Ouholicích ve staré zástavbě, jejichž fotografii jste zveřejnila. Také je 

si jejich obyvatelé neustále opravují a hýčkají a doufají, že se jim to po další 

povodni opět podaří. Přežít, víte, docela obyčejně lidsky přežít a znovu a znovu 

opravovat své příbytky.   

 Zamysleme se nad možností záchrany našich nemovitostí, které si zaslouží 

statut národní kulturní památky a v našem srdci jimi dávno jsou. Třeba nám to 

pomůže zamyslet se nad možnostmi obrany proti naštvané, přepité a přejásané 

Vltavě, když se jednou za čas rozhodne pro svůj velký flám. Třeba nám to 

pomůže zatvrdit se a přitvrdit v jednáních se všemožným ouřednictvem a také 

hyenami, které na nás chtějí vydělávat. Lidi, nedejte se! A pojďme se všichni 

snažit, aby to neutichlo, aby se za pár týdnů nezapomnělo, že byly nějaké 

červnové povodně 2013. A ať ty další povodně, které bohužel určitě přijdou, 

přežijeme opět ve zdraví, abychom mohli zase z někdy páchnoucího morálního 

bahna současnosti i bahna skutečného pozvedat své domovy.  

Jaroslava Klímová - text tohoto článku vznikl v červnu 2013 na základě mých 

osobních zážitků 

(Použité fotografii jsou od autorky článku a od místních občanů)  
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Policie České republiky  – KŘP Středočeského kraje 

    Bezpečné chování o prázdninách 

 

Letní prázdniny se blíží, nezapomínejte na svoji bezpečnost!   

Děti, ale i rodiče se těší na dovolenou spojenou s prázdninami, kdy si užívají slunných 

dní na chatě, v kempu, u moře nebo v přírodě. Aby tomu tak opravdu bylo, je důležité 

nezapomínat na několik důležitých rad, které je dobré si připomenout. 

Před odjezdem na prázdniny: 

 Nezveřejňujte svůj odjezd na sociálních sítích (mohli byste dát informace 

zlodějům a ti by věděli, že je Váš byt nebo dům prázdný), 

 uschovejte si cenné věci na bezpečné místo, 

 dobře si zabezpečte Váš byt nebo dům, 

 zkontrolujte, zda máte všechna okna a dveře dobře uzamčené, 

 pokud budete pryč delší dobu, požádejte dobré známé nebo členy rodiny, aby 

Vám vybírali schránku a např. manipulovali se žaluziemi, aby se vytvořil dojem, 

že v bytě nebo domě někdo je. 

Bezpečná cesta automobilem: 

Před každou jízdou se vždy připoutejte. V případě dopravní nehody si můžete 

zachránit život nebo zabránit těžkému zranění. Pásy si zapněte již v okamžiku, kdy 

se rozjíždíte. 

Je nezbytně důležité, aby byl připoutaný nejen řidič vozidla, ale i ostatní spolujezdci. 

Pokud by došlo k nehodě a spolujezdec na zadním sedadle by nebyl připoutaný, může 

zranit či usmrtit osoby na předních sedadlech. 

Pokud s Vámi cestují děti, je nezbytně nutné, aby vždy cestovaly v dětské 

autosedačce, odpovídající jejich věku a hmotnosti. Dětské autosedačky na sedadlo 

opatřené funkčním airbagem nikdy neumisťujte. Při nárazu by mohlo dojít ke zranění 

nebo usmrcení dítěte. Jestliže dítě v autosedačce posadíte na místo spolujezdce, airbag 

vždy před jízdou vypněte. 

Jak správně zapnout bezpečnostní pás: 

 Upravte si pás tak, aby jeho spodní část seděla pevně přes vaše boky, 

 horní část pásu musí být upevněna přes rameno a hrudník, 

 pás musí sedět pevně, ale nesmí vás omezovat při řízení. 



 29 

V letních měsících vyjede na silnice mnohem více řidičů a dochází k častějším 

dopravním nehodám, proto je velmi důležité přizpůsobit jízdu a rychlost vozidla           

s ohledem na aktuální dopravní situaci. Řidiči by měli dodržovat pitný režim, aby se 

jim za jízdy neudělalo nevolno a neohrozili tak sebe nebo ostatní účastníky silničního 

provozu. Při delších cestách je zapotřebí dělat pravidelné přestávky na občerstvení, 

odpočinek a předejít tak únavě nebo mikrospánku. 

Na co si dávat pozor na prázdninách: 

Koupání 

 neznalost vodní plochy se 

může stát osudnou i pro 

dospělého člověka, 

 děti by neměly chodit na 

koupaliště bez vědomí              

a souhlasu rodičů, 

 nikdy neskákejte do vody, kterou dobře neznáte, nemůžete vědět, jestli je na 

místě dostatečná hloubka nebo se na dně nenacházejí větší kameny či skály. 

Jediný skok by se Vám mohl stát osudným. 

Cyklistika 

 Před jízdou si zkontrolujte, zda je vaše kolo v dobrém technickém stavu, 

 nasaďte sobě i svým dětem přilbu (přilba je povinná do 18- ti let), 

 děti ve věku do 10 let se mohou na silniční komunikaci pohybovat pouze v 

doprovodu osoby starší 15 let, 

 před jízdou ani během ní nepožívejte alkohol ani jiné omamné látky, v případě 

postihu na Vás bude pohlíženo jako na řidiče motorového vozidla, 

 oblečení volte ve výraznějších barvách, které jsou dobře vidět i na delší 

vzdálenosti, nebo se vybavte reflexními prvky. 

Pohyb v lese 

 Menší děti by neměly chodit do volné přírody samy, hrozí zde reálné nebezpečí, 

že se mohou ztratit nebo se zranit (v případě ztráty je dobré, aby dítě zůstalo na 

jednom místě, lépe se pak dá dohledat), 

 velkým nebezpečím jsou úrazy, ke kterým dochází např. při pádu ze stromů, 

nebo zranění způsobená ostrými předměty, proto své děti poučte, jak se mají 

bezpečně chovat, aby se nezranili. 

nprap. Jana Šteinerová, www.policie.cz 

http://www.policie.cz/
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 Ve středu 19. 6. schválil senát ČR do 

funkce ústavního soudce profesora Jiřího 

Přibáně. Proč zde tuto skutečnost uvádím? 

Protože je svým způsobem náš. Jeho maminka 

za svobodna Skalická vyrůstala v Nových 

Ouholicích. Do školy chodila ve Vepřku. Pan 

profesor v Nových Ouholicích u svých prarodičů 

trávil prázdniny. Nové Ouholice navštěvoval donedávna, dokud si manželé 

Přibáňovi nemovitost po rodičích drželi jako rekreační chalupu (a trávili zde 

s vnoučaty letní měsíce). Na společné dětské zážitky s ním celá řada místních 

ráda vzpomíná.    

Životopis: Maturoval v Kralupech nad Vltavou. Vystudoval právnickou fakultu 

Univerzity Karlovy v Praze, roku 1997 se na ní habilitoval spisem Suverenita, právo 

a legitimita a v roce 2002 získal profesuru v oboru teorie, filozofie a sociologie 

práva. V současnosti vyučuje sociologii práva, právní teorii a konstitucionalismus 

na britské Cardiff Law School, kde byl v roce 2006 jmenován profesorem práva. 

Kromě toho působil například na UC Berkeley, New York University of San 

Francisco, University of New South Wales v Sydney, European University Institute 

ve Florencii, Katholieke Universiteit Leuven nebo University of Pretoria. Je autorem 

a editorem mnoha vědeckých statí a knih. Zabývá se také sociologií současného 

výtvarného umění a literatury. (zdroj životopisu: Lidové noviny, Orientace, z 25. 10. 

2014. Foto z tel. obrazovky   

Přejme mu vše dobré při vykonávání jeho nové prestižní funkce.  

 Květnové počasí přineslo (zejména ve druhé půli měsíce) konečně tolik 

potřebnou vláhu.  Napršelo 67 mm – na přírodě je to znát. Letorosty vyrašené 

ze spících oček stromů povětšinou nahradily umrzlé výhony většiny dřevin. 

Akáty, které vykvetly jen v korunách, ve výšce cca od 6 až 8 metrů výše dávají 

tušit, že takto byla vysoká vrstva ledového vzduchu, který letos zničil úrodu 

téměř všech ovocných stromů. Také, jak jste si jistě všimli, mimo jiné téměř 

nevykvetly lípy. V květnu jsem zaznamenal:  3 bouřky, 6 silných větrných dnů, 

2 dny s ranními mlhami a 11 slunečných dnů. Průměrná denní teplota byla 

23⁰C, noční 12,6⁰C. Nejvyšší denní 27⁰C (23. 5.), noční 16,6⁰C (28. 5.). Nejnižší 

denní 14,5⁰C (17. 5.), noční 9⁰C (9. – 11. 5.).    

B. Vognič, kronikář 
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Obchod Nová Ves: Pondělí – pátek:  6:30 – 19:00 

Sobota – neděle:  8:00 – 19:00  

Pošta Nová Ves: Pondělí + středa:  8:00 – 11:00, 14:00 – 18:00 

    Úterý + čtvrtek:   8:00 – 11:00, 14:00 – 16:30 

    Pátek:    8:00 – 10:30 

Knihovna Nová Ves: Pondělí   15:30 – 17:30 

Zmrzlina Nová Ves:   Denně 13:00 – 19:00  

Bistro Pod Řípem – Nová Ves:  

    Pondělí – čtvrtek 11:00 – 15:00 (pouze obědy) 

    Pátek – sobota  11:00 – 22:00 

    Neděle   11:00 – 16:00 

www.bistropodripem.cz  

Hospoda U Hasiče - Staré Ouholice: 

    Úterý – čtvrtek  16:00 – 22:00 

    Pátek   16:00 – 23:00 

    Sobota   14:00 – 23:00 

    Neděle   14:00 – 19:00 

    Pití, chuťovky.  

Asistenční služba pro seniory: tel. 607 615 004 (M. Jelínková) 
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29. června  Muzeum Bylo nebylo - otevřeno od 14 do 18 hod., mlýn Vepřek 

14. července Muzeum Bylo nebylo - otevřeno od 14 do 18 hod., mlýn Vepřek 

18. července Spolek seniorů - výlet do Prahy - reprezentační prostory Hlavn. nádraží 

27. července Dožínky ve mlýně - od 14 hodin na Vepřku 

3. srpna Miřejovický půlmaraton 

10. srpna Muzeum Bylo nebylo - otevřeno od 14 do 18 hod., mlýn Vepřek 

5. září  Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

11. září  Spolek seniorů - zájezd Ploskovice a Litoměřice 

11. září  Zasedání zastupitelstva obce - od 17:30 hodin v sále OÚ 

16. září  Vítání občánků - od 16 hodin v sále OÚ 

20. - 21. září Volby do krajských zastupitelstev 

21. září  Novoveské posvícení - od 14 hodin - novoveská náves 

10. října Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

28. října Sokolský běh 
 

 

         


